
گروه اقتصادی - سیدحســن 
هاشــمی ضمن ابراز امیدواری برای 
حل مشکلات شرکت های دانش بنیان 
در سالی که به نام »تولید؛ دانش بنیان، 
اشتغال آفرین« نامگذاری شده، اظهار 
کرد: طی سال های اخیر رهبر انقلاب 
بارها بــر ضرورت تقویــت اقتصاد 
دانش بنیان تاکید داشــته اند و در سال 
جدید نیز با اشاره مستقیم به موضوع 
تولیــدِ دانش بنیان و اشــتغال آفرین، 
سیاســت کلی کشور در این عرصه را 

مشخص کردند.
رشــد اقتصاد دانش بنیان 
نیازمند رشد اقتصاد شرکت های 

دانش بنیان است
وی افزود: طبیعتــا برای بزرگ 
شــدن اقتصاد دانش بنیــان، نیازمند 
رشــد و تقویت اقتصاد شرکت های 
دانش بنیــان و توســعه فعالیت ها و 

اثرگذاری آن هــا در حوزه هایی مانند 
تولید، صنعت و خدمات هســتیم و 
لازمه آن، این است که گردش مالی این 
 شرکت ها و سهم آن ها در اقتصاد بیشتر 

شود. 
خرید تضمینی دولت فقط 
بخش کوچکی از دانش بنیان را 

احیا خواهد کرد
رئیس ســازمان نصر با تقدیر از 
رویکرد رئیس جمهور برای حمایت 
از شرکت های دانش بنیان اظهار کرد: 
اینکه آقــای رئیســی، وزارتخانه ها 
را مکلــف کرده اند به جــای خرید 
محصــولات خارجــی، نمونه های 
داخلی و اســتاندارد تولیدشده توسط 
شــرکت های دانش بنیان را خریداری 
کنند، اقدام ارزشمندی است اما طبیعتا 
ایــن تضمین خرید، صرفا پشــتوانه 
اقتصادی تعداد اندکی از شــرکت ها 

خواهد بود و نمی تواند شــامل حال 
تمامی ۶۷۰۰ شرکت باشد.

هاشــمی تصریــح کــرد: بازار 
محصولات دانش بنیان فقط نهادهای 
دولتی نیســت و این شــرکت ها باید 
بتواننــد با تامیــن منابــع لازم، بازار 
محصــول خــود را توســعه دهند و 

اقتصادشان را تقویت کنند.
مالی  تامین منابع  نیازمند 
و اســتفاده از تسهیلات بانکی 

هستیم
هاشــمی ادامه داد: شرکت های 
دانش بنیان برای رشــد اقتصاد خود، 
نیازمند تامین منابع مالی و اســتفاده از 
تســهیلات بانکی هســتند که در این 
خصــوص، دولت مصوبات حمایتی 
متعددی داشــته و صندوق نوآوری و 
شــکوفایی نیز تسهیلاتی را پیش بینی 
کرده، اما متاســفانه دست بسیاری از 

شــرکت ها از ایــن حمایت ها کوتاه 
مانده است.

دانش بنیان هــا خط تولید 
ندارنــد، دارایی شــان دانش و 

فناوری است
وی درباره دلیل این اتفاق گفت: 
دریافت این تسهیلات حمایتی نیازمند 
ضمانت و وثیقه مورد تایید شبکه بانکی 
اســت که تامین آن برای شرکت های 
دانش بنیان، به ویژه شــرکت هایی که 
در حوزه فناوری اطلاعات و طراحی 

نرم افزار فعال هستند، مقدور نیست.
وی تصریح کرد: این شرکت ها 
ماننــد کارخانــه ها نیســتند که خط 
تولید، تجهیزات و دستگاه هایی داشته 
باشــند که بتوان از آن به عنوان وثیقه 
بانکی استفاده کرد، بلکه دارایی شان، 
مغزافزار آن ها است و با تکیه به همین 
دارایی ارزشــمند اســت که تاییدیه 

دانش بنیان بودن را دریافت کرده اند.
پیشنهاد سازمان نصر برای 

حل یک مشکل اساسی
رئیــس ســازمان نظــام صنفی 
رایانــه ای ادامه داد: بــا توجه به این 
شــرایط، بایــد مکانیزمــی وجــود 
داشته باشــد که این دارایی نامشهود 
شرکت های دانش بنیان ارزش گذاری 
شده و به عنوان سرمایه رسمی در اداره 
ثبت شرکت ها ثبت شود تا به رسمیت 

شــناخته شود. هاشمی افزود: در کنار 
این اقدام، لازم اســت ساز و کاری هم 
برای تامیــن ضمانت نامه های بانکی 
تعیین شــود؛ چرا که متاسفانه بانک ها 
حتی با وجود ثبت شــدن دارایی های 
نامشــهود به عنوان ســرمایه رسمی 
شرکت ها، باز هم آن را به عنوان وثیقه 

و تضمین قبول نمی کنند.
هاشــمی ادامــه داد: راهــکار 
پیشــنهادی ما این است که صندوق 
نــوآوری و شــکوفایی بــا عاملیت 
صندوق های پژوهش و فناوری سراسر 
کشور و با همکاری سازمان های نظام 
صنفی رایانه ای استان ها، برای حل این 
مشکل اساسی شرکت های دانش بنیان 

اقدامی مشترک داشته باشند. 
صدور ضمانت نامه از طرف 
صندوق هــا در ازای پذیــرش 

دارایی های نامشهود
وی گفــت: ایــن صندوق هــا 
فکــری  دارایی هــای  می تواننــد 
را  دانش بنیــان  شــرکت های 
ارزش گذاری کرده و به ازای پذیرفتن 
آن به عنــوان ضمانت، ضمانت های 
تعهــد پرداخت مورد قبول بانک های 
عامــل را صــادر و به شــرکت های 

دانش بنیان ارائه کنند.
وی با اشــاره به آمادگی سازمان 
نظام صنفــی رایانه ای کشــور برای 

همــکاری در ارزش گــذاری دارایی 
نامشهود دانش بنیان ها تصریح کرد: با 
اجرایی شــدن این طرح، شرکت های 
دانش بنیــان می تواننــد بــه جــای 
وثیقه های معمول، ضمانت نامه های 

صندوق های پژوهــش و فناوری را 
که در ازای دارایی های نامشــهود آنها 
صادر شــده، به بانک ها ارائه کنند و از 

تسهیلات بانکی بهره مند شوند.
رئیس ســازمان نصر همچنین 

ابــراز امیــدوار کرد که بــا همراهی 
نهادهای متولی، ایــن طرح محقق و 
گام بلندی برای تحقق شــعار سال و 
 بزرگ شدن اقتصاد دانش بنیان کشور 

برداشته شود.

اقتصادی 6

گــروه اقتصادی -  دبیر انجمن واردکنندگان برنج از موافقت ضمنی 
وزارت جهاد با واردات این کالا به کشــور خبر داد و گفت: قیمت مصوب 

برنج به زودی اصلاح و اعلام می شود.
مســیح کشاورز، دبیر انجمن واردکنندگان برنج با اشاره به تأثیر جنگ 
اوکراین و روسیه بر قیمت جهانی غلات و کمبود این محصولات گفت: به 
همین جهت برخی از کشــورها از جمله چین برای جبران این کمبود اقدام 
به خرید برنج های ارزان قیمت ویتنامی و تایلندی کرده اند و از این برنج ها 

به عنوان خوراک دام استفاده می کنند.
وی افــزود: کشــورهای جهان به دنبال خرید غــلات و تأمین ذخایر 
احتیاطی هســتند تا در صورتی که جنگ طولانی تر شــد و قیمت ها بالاتر 
رفت، مشــکلی در این حوزه نداشته باشــند. تنها کشوری که تاکنون اقدام 

جدی در این زمینه انجام نداده، ما هستیم که این مسئله نگران کننده است.
کشــاورز با اشاره به اینکه امروز در جلسه ای با مسئولان وزارت جهاد 
کشــاورزی این نگرانی را مطرح و ملزومات را تشریح کردیم، خاطرنشان 
کرد: مسئولان وزارت جهاد کشاورزی نیز این موضوع را پذیرفتند و به طور 
ضمنی قبول کردند ثبت ســفارش برنج هرچه زودتر آغاز شود تا بتوانیم به 

موقع و با قیمت هایی مناسب این محصول را وارد کشور کنیم.
قیمت جدید برنج به زودی اعلام می شود

دبیر انجمن وارد کنندگان برنج با اشــاره به اینکه هر چه جلوتر برویم 
قیمت هــای جهانی محصــولات غذایی از جمله برنج گران تر می شــود، 
اظهارداشت: در جلسه امروز از وزارت جهاد کشاورزی خواستیم قیمت های 
مصوب برنج به صورت کارشناسی شده و منطقی تعیین شود تا وارد کنندگان 
انگیزه واردات این کالاها را داشته باشند. وزارت جهاد کشاورزی نیز اعلام 
کرد وارد کنندگان آنالیز قیمت را برای این وزارتخانه ارسال کنند تا آنها نیز 
این آنالیز را در اختیار سازمان حمایت قرار بدهند که در نهایت قیمت مصوب 

مشخص و اعلام شود.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود درباره اینکه چرا علیرغم اینکه 
گفته می شود عرضه برنج در بازار افزایش یافته، قیمت این محصول کاهش 
پیدا نمی کند، اظهار داشت: سال گذشته یک میلیون تن برنج وارد کشور شد 
در حالــی که برنامه مــا واردات یک میلیون و ۴۰۰ هزار تن از این محصول 
بود اما سیاســت گذاری های غلط وزارت جهاد کشــاورزی مانع از تحقق 

این برنامه شد.
سال گذشته ۴۰۰ هزار تن برنج کمتر از برنامه وارد شد

کشاورز با بیان اینکه در حال حاضر بخش خصوصی هیچ ذخیره برنجی 
ندارد، افزود: متأسفانه برای یک تا دو ماه آینده هیچ برنجی نداریم مگر اینکه 
ثبت ســفارش هرچه سریع تر انجام شود و واردات صورت بگیرد. اگر طی 
روزهای اخیر ثبت سفارش انجام شود می توانیم در ۱۰ تا ۱۵ روز آینده برنج 

مورد نیاز را وارد کشور کنیم.
دبیــر انجمن وارد کنندگان برنج تأکید کرد: اگر این واردات به موقع و 
با قیمت مناســب انجام شــود، اجازه نمی دهد که وضعیت بازار بدتر از این 
شود و قیمت ها بالاتر رود. سال گذشته نیز ما روی این مسئله تأکید داشتیم 
اما متأســفانه مسئولان به هشــدارهای ما توجه نکردند و به نابسامانی بازار 

برنج دامن زدند.
قیمت برنج ایرانی تا زمان فصل برداشــت ارزان نمی شود / 

گرانی برنج ایرانی به ضرر تولید است
وی درباره اینکه پیش بینی می کنیم قیمت برنج ایرانی چه زمانی کاهش 
پیدا کند؟ گفت: به نظر بنده تا آغاز فصل برداشت گرانی برنج ادامه خواهد 
داشت و اگر تا فصل برداشت محصول داخلی سیاست گذاری های درستی 
درباره واردات انجام شود، این مسئله روی قیمت برنج ایرانی نیز مؤثر خواهد 
بود. در غیر این صورت برنج ایرانی گران تر می شود و دو اتفاق می افتد. اول 
رکود بازار و دوم کاهش قدرت خرید مردم که این مسئله بسیار برای برنج 
ایرانی خطرناک است چون ذائقه مردم به سمت برنج خارجی می رود و آنها 
دیگر از برنج ایرانی استقبال نخواهند کرد. بنابراین کشاورزان و فروشندگان 
برنج ایرانی باید حواسشان را جمع کنند تا به خاطر سودهای مقطعی آینده 

برنج ایرانی را با خطر مواجه نکنند.

موافقت وزارت جهاد برای آغاز ثبت 
سفارش واردات برنج

شــرکت های دانش بنیــان بــرای رشــد اقتصــاد خــود، نیازمنــد تامین منابــع مالی و 
اســتفاده از تســهیلات بانکی هســتند کــه در این خصــوص، دولت مصوبــات حمایتی 
متعــددی داشــته و صنــدوق نــوآوری و شــکوفایی نیــز تســهیلاتی را پیش بینــی 
کرده، اما متاســفانه دســت بســیاری از شــرکت ها از ایــن حمایت ها کوتاه مانده اســت.

سنگ ضمانت بانکی، پیش پای 
دانش بنیان ها

رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای، پذیرفته نشدن دارایی های نامشهود شرکت های دانش بنیان
 به عنوان ضمانت تسهیلات بانکی را یکی از مهم ترین مشکلات این شرکت ها برشمرد.

 

گروه اقتصادی -ســال ۱۴۰۱ 
تحــت عنوان »تولیــد؛ دانش بنیان و 
اشــتغال آفرین«، نام گذاری شــد. در 
راستای تحقق این شعار، در جلسه ای 
که در وزارت ارتباطات برای تقویت 
شــرکت های دانش بنیان با همکاری 
وزارت ارتباطــات و معاونت علمی 
ریاست جمهوری برگزار شد، عیسی 
زارع پور وزیر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات- از ارایه اینترنت پرسرعت 
تا ۱۰۰ مگابیت برثانیه به شرکت های 

دانش بنیان خبر داد.
زارع پــور در این نشســت، با 
موضــوع هم اندیشــی و هماهنگی 
برای تقویت شرکت های دانش بنیان 
حــوزه ICT، با بیان اینکه اشــتغال 
فناورپایه از ســال گذشــته به عنوان 
یکی از برنامه های وزارت ارتباطات 
در اولویت ها قرار داشته است، گفت: 
ریل گــذاری در وزارت ارتباطات بر 
همین اســاس انجام شــده است و با 
دســتور مقام معظم رهبــری، عزم ما 
در این حوزه بیشــتر شــد.وی با بیان 

اینکــه در حال تهیه بخشــنامه ای در 
ســه بخش برای حمایت و توســعه 
 ICT شرکت های دانش بنیان در حوزه
هســتیم، افزود: بخشی اول مربوط به 
ســرویس هایی است که می توانیم به 
شــرکت های دانش بنیــان ارائه کنیم 
همانند اینترنت پرســرعت، بخش 
دوم بسترســازی برای اشتغال زایی 
فناوری پایــه اســت. در این بخش، 
هم تجهیزات و هــم پلتفرم ها مورد 
توجه هســتند، در حــوزه تجهیزات 
ســخت افزاری با توســعه بــازار به 
سمت بومی ســازی حرکت می کنیم 
و در حوزه پلتفرم های بومی که بستر 
مناسبی برای اشــتغال زایی گسترده 
هستند، برنامه ویژه ای برای حمایت 

از آنها پیش بینی شده است.
زارع پور بخش سوم برنامه های 
حمایتی وزارت متبوع را اســتفاده از 
ظرفیت شرکت های دانش بنیان برای 
اجرا و واگذاری پروژه های مجموعه 
وزارت ارتباطات عنــوان کرد.وزیر 
ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات در 

پایان ســخنان خود پیشنهاد تشکیل 
کارگروهی مشترک با معاونت علمی 
و فناوری رییس جمهــوری را ارائه 
کرد تا ظرف یک هفته به پیش نویس 
تفاهم نامه ای برای حمایت و توسعه 
بخش دانش بنیان حوزه ICT برسیم.

ســورنا ســتاری نیز در این جلســه 
با بیــان اینکــه وزارت ارتباطات در 
حوزه اســتارت آپ ها و شرکت های 
دانش بنیــان از گذشــته فعــال بوده 
اســت، گفت: این معاونت الگویی را 
با وزارتخانه هــای مختلف پیگیری 
می کند که توسعه زیست بوم، طرح های 
پرچم دار و ملی و حمایت های عمومی 
از سرفصل های این الگو است.وی به 
اجرای چندیــن پروژه ملی در حوزه 
فضایــی و ســخت افزاری در ایــن 
بخش تاکید کرد و افــزود: در حوزه 
سخت افزاری برای رفع عقب ماندگی 
نیاز بــه حمایت هــای قانونی برای 
حضور شــرکت های بزرگ داریم. ما 
آمادگــی داریم با همــکاری وزارت 
ارتباطات چندین پروژه بزرگ ملی به 

خصوص در حوزه سخت افزاری را 
اجرایی کنیم. وی به وضعیت توسعه 
زیســت بوم حوزه ICT اشاره کرد و 
افزود: توســعه این زیســت بوم ها و 
پارک های فناوری نیاز به تجدید نظر 
برای تسریع در راه اندازی دارد. معاون 
علمــی و فناوری رییس جمهوری به 
اســتفاده از ظرفیت بخش خصوصی 
برای توسعه پارک های فناوری اشاره 
کرد و گفت: اگر در این حوزه از بخش 
خصوصی حمایت شــود این بخش 
می توانــد با پیگیری های خود بخش 
دولتــی را نیز فعال کند. ســتاری از 
پیشنهاد وزیر ارتباطات برای تشکیل 
کارگروه تهیه پیش نویس حمایت از 
 ICT شــرکت های دانش بنیان حوزه
اســتقبال و ابراز امیــدواری کرد این 
پیش نویــس ظرف یــک هفته آینده 
آماده شــود. در این راستا مهدی سالم 
- مشــاور وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات - اخیرا در توئیتر نوشته که 
در جلسه مشــترک وزیر ارتباطات و 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور 
مصوب شد تا طی یک هفته کارگروه 
توســعه و حمایت از شــرکت های 
دانش بنیان در حوزه ICT شکل بگیرد 
و بخش خصوصی در فعالیت های این 

حوزه بیش از گذشته فعال باشد.وی 
همچنین خاطرنشان کرد: خبر خوب 
وزیــر ارتباطات مبنی بر ارائه اینترنت 
پرســرعت تا ۱۰۰ مگابیت برثانیه به 
شرکت های دانش بنیان در سال جاری 
و نیــز برنامه ریزی برای آزادســازی 
داده ها متناسب با نیاز این حوزه از دیگر 

مطالب عنوان شده  این جلسه بود.
در دنیــای امــروز نقطه کانونی 
اقتصاد، صاحبان دانشــی هستند که 
بتوانند مناســب ترین عوامل تولید را 
شناسایی و در بهترین نقطه گرد آورده 
و به مطلوب ترین روش آنها را به کار 
گیرنــد تا ســرآمدترین محصولات 
را ارائه کننــد. در اقتصاد دانش بنیان 
ســهم ارزش افزوده ناشی از سرمایه 
فیزیکــی و مالی پایین بوده و ســهم 
اطلاعات و ســرمایه فکری در ارزش 
افــزوده به مراتب در جایگاهی بالاتر 
قــرار دارد، بنابراین رشــد اقتصادی 
حاصــل از فعالیت های دانش بنیان به 
نسبت ساختار اقتصادهای کلاسیک 
مبتنی بر کشــاورزی و صنعت بسیار 
بالاتر اســت.امروزه سرعت فرایند 
ایجاد یک ایــده تا عملیاتی کردن آن 
یک عامل بسیار حیاتی و کلیدی برای 
موفقیت است و شرکت هایی که این 

فرایند را هوشــمندانه مدیریت کنند 
از فضــای رقابتی اســتفاده کرده و با 
بهره گیری از فرصت ها، مدیریت بازار 
را به دست می گیرند. از این رو توجه 
به شرکت های دانش بنیان از سال های 
گذشــته در دستور کار مسوولان قرار 
گرفته است. همانطور که سال گذشته 
اعلام شــد طی بــازه زمانی مرداد ۹۹ 
تا فروردین ۱۴۰۰ میزان تســهیلات 
بانکی شــرکت های دانش بنیان بیش 
از ۱۰۰ درصــد و ضمانت نامه فعال 
بانکی این شــرکت ها بیــش از ۵۰ 
درصد رشد داشــته است.در اقتصاد 
دانش بنیــان فعــالان تحصیل کرده و 
نــوآوران، نقش مهمــی در عرضه و 
تقاضای فنــاوری و نوآوری خواهند 
داشــت و در این راستا شرکت های 
دانش بنیان سلول و هسته اولیه اقتصاد 
دانش بنیــان بوده و حضــور آنها در 
اقتصاد هر کشــور امکان شکل گیری 
اقتصاد دانش بنیان را به صورت واقعی 
و قابــل اندازه گیــری فراهم می کند. 
تجربه کشورهای پیشرفته نشان داده 
که تغییر در سیاست های علم و فناوری 
در کشــورهای مختلف یک جهش 
ناگهانی را در توسعه و تجاری سازی 

فناوری ها به همراه داشته است. 

مشاور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:

دانش بنیان ها اینترنت ۱۰۰ مگابیتی می گیرند

گروه اقتصادی - خاندوزی گفت: 
هیچ مجوزی غیر از آنچه که در فهرست 
درگاه ملی مجوز ها است و هیچ مدرکی 
غیر از مدارک مندرج در این درگاه نباید 
از مردم مطالبه شود. احسان خاندوزی 
وزیــر اقتصاد در خصــوص آخرین 
وضعیت اتصال دســتگاه ها به سامانه 
ملی مجوزها به سوالات زیر پاسخ داد.

آخرین وضع بارگذاری مدارک 
در سامانه ملی مجوز ها  به چه صورتی 
است و چه دستگاه هایی در این زمینه 

همکاری داشته اند؟
یک مسئولیت چند سال بر زمین 
مانده با همت چند ماهه به ســرانجام 
رسید و همچنان این مسیر ادامه خواهد 
داشــت. این روند حاکی از اراده جدی 

دولت به نفع فعالان اقتصادی، جوانان، 
افراد جویای کار است حتی اگر نیازمند 
این باشــد که اصلاحات و محدودیتی 
برای دســتگاه های دولتــی و مدیران 
دســتگاه اجرایی ایجاد شــود ما طبق 
دســتور رئیس جمهور مکلف هستیم 
فعال شــدن ظرفیت هــای مردمی در 
حوزه کســب و کار را اولویت خود در 
حوزه تولید بدانیم.در موضوع مجوز ها 
۳ اقدام مهم در دســتور کار سال ۱۴۰۱ 
قرار دارد. اول اینکه هیچ مجوز دیگری 
غیر از آنچه که در فهرســت درگاه ملی 
مجوز ها اســت و هیچ مدرکی غیر از 
مدارک مندرج در ایــن درگاه نباید از 
مردم و فعالان اقتصادی مطالبه شــود 
همچنین هیچ مجوز شــروع فعالیت 

اقتصــادی به صورت کاغــذی و غیر 
الکترونیکی نباید وجود داشته باشد.

غیر از وزارت بهداشت، سازمان 
انرژی اتمی، بانک مرکزی، شــهرداری 
هــا، وزارت علــوم، ســازمان محیط 
زیست و سازمان نظام پزشکی در سایر 
دســتگاه ها اطلاعات ۱۳۴۲ مجوز به 

درگاه ملی مجوز ها متصل شده است.
در زمینه هزینــه صدور مجوز ها 
وزارت ارتباطــات و فناوری اطلاعات 
و سازمان استاندارد گرانترین مجوز ها 

را دارند.
در زمینه زمــان لازم برای صدور 
مجوز، وزارت آمــوزش و پرورش و 
وزارت علوم و تحقیقات بیشترمیانگین 
زمــان صدور مجوز را دارند و در زمینه 
تعداد مدارک مــورد نیاز برای صدور 
مجوز سازمان ملی استاندارد و آموزش 

در صدر قرار دارند.
ضمانت اجرایی این که مجوزها 
صادر شــود چیست؟ و مردم چطور 

پیگیری کنند؟

اگــر زمان قانونی بــرای صدور 
مجوزی منقضی شود دستگاه اجرایی 
باید پاســخ دقیقی درباره ناقص بودن 
مدارک به متقاضی ارسال کند در غیر این 
صورت قانون این اجازه را داده که خود 
درگاه ملی مجوز ها این مجوز را صادر 
کند و دستگاه اجرایی مسئولیت نظارت 

پسینی براین مجوز ها را بر عهده دارد.
میزان صدور مجوز ها نســبت 
بــه قبل چه تغییری کرده اســت؟ و 
گام های بعدی هیات مقررات زدایی 

برای تهسیل صدور مجوز ها چیست؟
در هیــات مقــررات زدایی طی 
ماه های آتی بر نظارت بر اجرایی شدن 
این قانون و برخورد با تخلفات دستگاه 

ها متمرکز خواهیم بود.

گــروه اقتصادی - وزیــر راه و 
شهرســازی با اعلام این که ۷۰ درصد 
اراضی مورد نیــاز برای طرح نهضت 
ملی مسکن تامین شده است وعده داد 
که ۲ میلیون واحد مسکونی این طرح در 
شش ماهه نخست امسال عملیاتی شود.

رســتم قاســمی ـ وزیــر راه و 
شهرســازی در نشســت بــا اعضای 
کمیسیون عمران مجلس اعلام کرد که 
هــم اکنون حدود ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار 
واحد زمین آماده آغاز عملیات اجرایی 
است که با این میزان زمینی که آماده شده 
اســت به همراه آغاز عملیات اجرایی 
بیــش از ۸۸۰ هزار واحد مســکونی، 

بیش از ۷۰ درصد اراضی اجرای طرح 
نهضت ملی مسکن تامین شده است.

وی افزود: بر اساس آمار عملیات 
اجرایــی ۸۸۰ هزار واحد طرح نهضت 
ملی مسکن آغاز شده است. همچنین 
حدود ۳۲۰ هزار واحد نیز وارد عملیات 
اجرایی شدند که مجموع آنها بالای یک 
میلیون در ســطح کشور است. قاسمی 
تصریح کرد: با برنامه ریزی هایی وزارت 
راه و شهرسازی در شش ماهه نخست 
ســال ۱۴۰۱ سهم اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن به ۲ میلیون واحد مسکونی 
می رســد و با این احتســاب، تلاش 
خواهد شــد تا در زمانبندی اعلام شده 

واحدهای مسکونی طرح نهضت ملی 
احداث و تکمیل شــود. وی در بخش 
دیگری از ســخنان خود تشکیل بانک 
زمین در وزارت راه و شهرســازی را از 
جمله اقدامات مناســب ارزیابی کرد و 
گفت: بخش عمده اراضی تامین شــده 
طــرح نهضت ملی مســکن از اراضی 
متعلق به وزارت راه و شهرسازی است 
و انتظار می رود تا سایر وزارتخانه ها و 
ارگان هــا در تامین اراضی برای اجرای 

مسکن همکاری بیشــتری با وزارت 
راه و شهرســازی داشته باشند. قاسمی 
اعلام کرد: ایجاد شهرها و شهرک های 
جدیــد از دیگر برنامه هایی اســت که 
وزارت راه و شهرســازی در دســتور 
کار قــرار دارد. در همین خصوص نیز 
حدود ۳۰ شــهرک جدیــد در مراحل 
تغییر کاربری هستند و به زودی ایجاد 
خواهند شــد. وزیر راه و شهرسازی، 
تکمیل و واگذاری واحدهای مسکونی 

باقیمانده مســکن مهر را بیش از ۲۰۰ 
هــزار واحد برشــمرد و فعالیت برای 
اتمام ایــن واحدها را یادآوری کرد. در 
دیدار وزیر راه و شهرسازی با کمیسیون 
عمران مجلس شورای اسلامی، معاونان 
این وزارتخانه نیز حضور داشتند  و در 
بخش مسکن گزارشی از اقدامات انجام 
شــده توســط معاونان ارایه و بررسی 
موضوع حمل و نقل به جلسه دیگری 
موکول شــد. همچنین در ادامه رضایی 

رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای 
اسلامی و دیگر اعضای این کمیسیون به 
بیان دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند.

گروه اقتصــادی - معاون وزیر 
اقتصاد با اشاره به بازدید رییس جمهور 
از قرارگاه ساماندهی مجوزهای کسب 
و کار، اعــلام کرد: عــزم و اراده جدی 
دولت در تســهیل ورود آحاد ملت به 
کســب وکار، حذف امضاهای طلایی 
و رفــع تعارض منافــع در جبهه جهاد 

اقتصادی است.
ســبحانیان«  محمدهادی  »سید 
معاون اقتصادی وزیــر امور اقتصاد و 
دارایی گفت: » بازدید ریاست جمهور 
از قرارگاه ساماندهی مجوزهای کسب 

و کار در وزارت اقتصاد نشــانه عزم و 
اراده جدی دولت در تسهیل ورود آحاد 
ملت به کســب وکار، حذف امضاهای 
طلایــی و رفع تعارض منافع در جبهه 
جهاد اقتصادی اســت. بــه حول وقوه 
الهی این مســیر را تا رســیدن به نقطه 
مطلوب ادامه خواهیــم داد.«»آیت الله 
رییســی« رئیس جمهوری با حضور 
در وزارت امــور اقتصادی و دارایی از 
روند صدور مجوزهای کســب و کار 
و الکترونیکی شدن آن بازید کرد. شد. 
براین اساس دستگاه های مختلف تا ۱۸ 

اســفند ۱۴۰۰ فرصت داشتند تا به این 
درگاه ملحق شــوند و شرایط صدور 
مجوز الکترونیــک را برای متقاضیان 
فراهــم کنند.براین اســاس، اواســط 
سال گذشــته مجلس تصویب کرد که 
همــه مجوزهای کســب و کار باید به 
صــورت الکترونیکی و از طریق درگاه 
ملی مجوزها اعطا شوند. دستگاه های 
مختلــف تا ۱۸ اســفند ۱۴۰۰ فرصت 
داشــتند تا به این درگاه ملحق شوند و 
شرایط صدور مجوز الکترونیک را برای 
متقاضیان فراهم کنند.در این سامانه، فرد 

با انتخاب دستگاه مربوطه برای اعطلای 
مجوز خود و اعلام آدرس محل کسب 
و کار و بارگــذاری مدارک، باید بعد از 
۱۵ روز کاری نتیجه درخواست خود را 

دریافت کند.

وزیر اقتصاد:

مجوزی غیر از آنچه در درگاه ملی مجوزها ثبت شده نباید از 
مردم مطالبه شود

وزیر راه و شهرسازی وعده داد:

کلنگ ساخت ۲ میلیون خانه در شش ماهه اول زده می شود

معاون وزیر اقتصاد تاکید کرد؛

عزم جدی دولت برای حذف امضاهای طلایی و رفع تعارض منافع
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ســازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان در نظــر دارد مناقصه عمومی 
"واگذاری امور  خدماتی و پشتیبانی  سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
هرمزگان بصــورت حجمی" را برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت 
 ها از طریق درگاه ســامانه تــدارکات الکترونکی دولت )ســتاد( به آدرس
 www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت 
عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه 

در سامانه ساعت ۰8 روز یکشنبه تاریخ 1۴۰1/۰1/21 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 19 روز چهارشنبه تاریخ 

1۴۰1/۰1/2۴
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 19 روز یکشنبه تاریخ 1۴۰1/۰2/۰۴

زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 11 روز دوشنبه تاریخ 1۴۰1/۰2/۰5
اطلاعات تماس دستگاه مناقصـه گزار جهت دریافت اطلاعــات بیشتــر در 

خصوص اسناد مناقصـه و ارائــه پاکت الف
آدرس: بندرعباس گلشهر شمالی، انتهای خیابان طلوع، سازمان صنعت، معدن 

و تجارت استان هرمزگان و تلفن 3368۴2۰1-۰76 کد پستی:79158۴8977
اطلاعات تماس ســامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز 

تماس: ۰21-۴193۴
دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

شناسه : 1295۰79


